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Anunció ayer el proyecto 
de renovación de la calle 
de Santo Domingo, con pa-
vimento de granito, en el 
casco histórico. Una inicia-
tiva que contribuirá “a po-
ner en valor esta zona de 
la ciudad”, según afirmó.

José Tomé Roca
Alcalde de Monforte 

Formará tándem a la alcal-
día con Avia Veira, actual 
portavoz municipal, para 
con una propuesta ambi-
ciosa recobrar el liderazgo 
de la ciudad en Galicia an-
te la falta de un proyecto 
de la Marea Atlántica.

Francisco Jorquera
Candidato BNG a A Coruña

PROTaGOniSTaS
Del DÍa

El pleno de Narón aprobó 
solicitar documentación a 
Ferrol para garantizar la 
legalidad del pago de la de-
puración. Según la alcalde-
sa, “nunca nos negamos a 
pagar, pero queremos face-
lo con garantías”.

Marián Ferreiro 
Alcaldesa de Narón

Exigió a la presidenta del 
Congreso, Ana Pastor, re-
nunciar a su acta de dipu-
tada por Pontevedra por 
meter en un cajón, cuando 
fue ministra de Fomento, 
el proyecto del ramal de 
Cerdedo de alta velocidad.

Abel Caballero 
Alcalde de Vigo

Rodeado, coma todos os 
que alí estaban, “do eco de 
ilustres galegos do pasado 
que aquí repousan”, falou o 
presidente da Xunta, Alber-
to Núñez Feijóo, despois de 
entregarlles a Medalla Cas-
telao a cada un dos galar-
doados deste ano.

E fíxoo recordando o re-
torno, un 28 de xuño de 
1984, dos restos de Alfonso 
Rodríguez Castelao “como 
se dun peregrino póstumo 
se tratase”, cando Galicia 
daba os seus primeiros pa-
sos coa democracia e o au-

charo barba
Santiago

ENTREGA Dende a esquerda, Feijóo e Rueda cos premia-
dos; debaixo, a representación dos carteiros, e sobre es-
tas liñas e abaixo, autoridades e público. Foto: A. Hernández

Núñez Feijóo di que Galicia
é un destino “desde onde 
se pode influír no mundo”
O presidente da Xunta considera que “é un centro nunha 
España e nunha Europa complexas” // Dos galardoados coa 
Medalla Castelao asegurou que se premiaba a sabedoría

togoberno, “impulsada por 
moitos homes e mulleres 
que tiñan en lugar senlleiro 
das súas bibliotecas o Sem-
pre en Galiza.

Así, Feijóo asegurou que 
a cerimonia das Medallas 
Castelao é sempre unha 
ponte entre os galegos ilus-
tres do pasado e do presen-
te. Precisamente a Galicia 
do presente é a que el con-
sidera que “non é un lugar 
de paso”, senón “unha tare-
fa e tamén un destino des-
de onde se pode influír no 
mundo”, quizais en alusión 
ao convencemento co que 
renunciou, hai poucos días, 
a entrar na carreira para 
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suceder a Mariano Rajoy 
como presidente do Parti-
do Popular.

Esa ponte da que falaba 
entre o antes e o agora, “di-
nos –asegurou– que Galicia 
é un destino”, para conti-
nuar: “A Galicia do adeus é 
hoxe a Galicia da benvida”. 
Acudiu ás reflexións de Vi-
cente Risco, que rexeitou a 
idea de que Galicia era algo 
pequeño e limitador, para 
insistir en que “nun contor-
no descentralizado, Galicia 
é un centro nunha España e 
nunha Europa complexas” 
e remarcou “a presenza de 
galegos nos grandes asun-
tos de Estado”.

Tamén lles mandou reca-
do a outros nacionalismos 
ao falar do noso: “Tanto os 
ilustres que xa non están 
como os que distinguimos 
neste acto, son protagonis-
tas dun galeguismo singu-
lar”, dixo, “un galeguismo 
ao que todos contribúen e 
do que ninguén se apropia”. 
E recordou que “desgracia-
damente non sucede así 
con todos os ismos asocia-
dos a territorios e identida-
des. O noso inclúe, aglutina, 
agrupa e, polo tanto, fainos 
máis fortes”.

Despois de facer unha 
alusión aos galardoados, 
finalizou acudindo á le-
tra dunha das cancións de 
Fuxan os Ventos –“coma un 
irmán che falo”–, como cla-
ve do galeguismo ao que se 
refería: “Falándonos como 
irmáns fixo, fai e fará de 
Galicia o destino, o centro, 
a premisa e a conclusión”.

PREMIADOS O presidente 
entregou os dous primei-
ros galardóns á arquitecta 
Isabel Aguirre de Urcola, 
da que dixo que recupera e 
rehabilita o que se consta-
ta ao pasear, que “Galicia é 
un dos centros do paisaxis-
mo”, e a María José Alonso, 
da que  asegurou que fai 
“farmacoloxía intelixente”. 
Do empresario Jesús Do-
mínguez agradeceulle “a 
súa capacidade emprende-
dora para que Galicia sexa 

o centro da industria téxtil 
europea”, e do crego Xesús 
Mato, que fixera de “Galicia 
un centro da esperanza”. 
Recordou, neste senso, que 
o decreto que crea a distin-
ción das Medallas Castelao 
sinálase aos que demostra-
ron “fe na cultura, na histo-
ria e no ser dun pobo”.

Dos carteiros rurais de 
Correos –1.007 persoas que 
percorren cada día 68.400 
quilómetros– asegurou 
que fixeron posible “a pri-
meira rede social galega”. 
“Agora existen máis, pero 
as cartas foron a única fies-
tra que os galegos tiñan ca-
ra ao mundo”. O titular da 
Xunta asegurou que a eles 
pode atribuírselle “parte do 
mérito de que Galicia con-
servase unha unidade nos 
tempos en que o noso país 
sufría de illamento interno 
e externos”.

Isabel Aguirre
ARQUITECTA

“Como dato direi 
que a Medalla 
Castelao téñena 
177 homes e 42 
mulleres. Hoxe xa 
somos máis”

María José Alonso
CIEnTífICA

“Así é como eu 
quero ver a Galicia, 
e a España, 
apostando pola 
ciencia, investindo 
no futuro”

Jesús Domínguez
EmpREsARIo

“Se un avanza con 
confianza na 
dirección dos seus 
soños e se esforza, 
atopará o éxito en 
calquera momento”

Xesus Mato Mato
CREgo

“É de lei compartir 
esta medalla coa 
mesma 
sensibilidade que 
tivo Castelao coa 
súa terra”

Dolores Nieto
CARTEIRA DE TEo

“Seguimos sendo 
unha ferramenta 
fundamental na 
conexión das 
persoas e 
das empresas”

••• Ana Pontón 
lembrou onte que un 
28 de xuño chegaban 
os restos de Castelao a 
Galicia “de mans dos 
herdeiros dos que o 
condenaron ao exilio” 
e que trataron de ma-
nipular a súa figura a 
posteriori, defendeu.

••• “Hoxe temos 
que seguir denuncian-
do a manipulación de 
Castelao coa entrega 
dunhas medallas que 
levan o seu nome por 
parte dun Goberno 
galego e dun presi-
dente –Alberto Núñez 
Feijóo– que pisotean 
a memoria, a obra 
e o ideario político 
de Castelao todos os 
días”, sostivo en rela-
ción coa entrega, pre-
cisamente onte, das 
Medallas Castelao.

“pisotean 
a súa 

memoria”

Todos los grupos 
quieren un Meirás 
patrimonio público 
Pero las iniciativas de cada 
organización en la Cámara 
evidencian diferencias claras

La incorporación del Pazo 
de Meirás al patrimonio 
público contó esta semana 
con un nuevo argumento 
a cargo de la comisión de 
expertos designada por la 
Consellería de Cultura a 
petición del Parlamento de 
Galicia, que propone una 
demanda civil –acción rei-
vindicatoria– basada en el 
uso institucional del inmue-
ble. Sin embargo, y aunque 
el objetivo es compartido 
por todos los grupos, se 
muestran divididos en la 
vía que se debe iniciar para 
el mismo fin y, de hecho, ya 
actuaron por su cuenta en 
la presentación de iniciati-
vas en la Cámara. 

El PPdeG asumió el in-
forme y presentó una pro-
posición no de ley urgente, 
con el fin de que pueda de-
batirse ya en la próxima se-
sión plenaria de la Cámara 
autonómica y en la que pi-
den que la Administración 
General del Estado presen-
te la demanda a los herede-
ros de los Franco.

Inicialmente, los tres gru-
pos de la oposición también 
ideaban una iniciativa con-
junta como respuesta, pero 
finalmente no hubo acuer-
do en hacer bloque frente 
a la iniciativa del PPdeG y, 
de hecho, el portavoz par-

alberTo vidal
Santiago

lamentario del PSdeG, Xoa-
quín Fernández Leiceaga, 
anunció una enmienda e 
hizo votos por no entrar en 
disputas que lleven a una 
falta de acuerdo entre las 
formaciones políticas.

Con todo, se llegó a anun-
ciar una convocatoria con-
junta de En Marea y Bloque, 
por parte de la formación 
rupturista, en la que final-
mente solo compareció el 
viceportavoz de la prime-
ra de las formaciones, An-
tón Sánchez, quien indicó 
que el Bloque se había des-
ligado. Fuentes nacionalis-
tas aseguraron que, al no 
sumarse los socialistas a 
la propuesta, entendieron 
que no se sostenía presen-
tar una iniciativa conjunta 
de esas dos formaciones 
únicamente.

El BNG reivindica el in-
forme impulsado por la 
Diputación de A Coruña –
que también fue miembro 
de la comisión de expertos 
(y no presentó voto parti-
cular)– y, singularmente, 
promovido por su vicepre-
sidenta, la nacionalista Go-
retti Sanmartín, y da por 
suficientemente válidos los 
argumentos que en él se re-
cogen. No obstante, en su 
día Patrimonio Nacional 
(aún bajo mandato de Ra-
joy) no los tuvo en cuenta 
para impulsar alguna ac-
ción contra los Franco.

Pedro Puy
poRTAvoz DEl ppDEg

 “É un informe (do 
comité de 
expertos) moi 
sólido que da pé e 
fundamento”

X. Fdez. Leiceaga
poRTAvoz DEl psDEg

“Hai que tratar de 
deixar de lado as 
ideas de partido. O 
informe está ben 
armado”

Antón Sánchez
poRTAvoz DE En mAREA

“En Marea fixo 
todos os esforzos 
para tratar de facer 
unha iniciativa 
conxunta”

el bloque reclama un nuevo estatus 
para Galicia con la referencia del 36
aCTo La portavoz nacional 
del BNG, Ana Pontón, pre-
sidió ayer el acto en con-
memoración de la 
aprobación del Estatuto de 
Galicia de 1936, en el que 
reclamó un nuevo estatus 
político con la referencia 
de esta efeméride.

El acto tuvo lugar en un 
“lugar especial”, la antigua 
sede de la imprenta Nós, 
vinculada al movimiento 
galleguista y dirigida por 
Ángel Casal, exalcalde de 

Santiago represaliado tras 
el alzamiento del bando 
nacional y miembro de la 
delegación estatutaria ga-
llega en Madrid. La porta-
voz, que también recordó 
que ayer se celebraba el 
día de la diversidad LGB-
TI, lamentó que Galicia no 
cuente con “un proyecto 
de país” y por eso su for-
mación, dijo, tiene que “li-
derar” el impulso para un 
“nuevo estatus”. De nue-
vo, reclamó “capacidad de 

decisión” para que Gali-
cia “se defienda en pie de 
igualdad con el resto del 
mundo”. Para Ana Pontón, 
el BNG debe impulsar un 
“proceso que tenga como 
único límite la sobera-
nía política que alcancen 
Euskadi y Cataluña, ni un 
escalón menos”, aunque 
señaló que no será “fácil”. 
Pero no más difícil, dijo, 
que el camino que tuvo 
que abrir el Partido Gale-
guista en el 36. eCG Goretti Sanmartín, a la izquierda, y Ana Pontón, ayer en Santiago. Foto: Bloque
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